
واکنش ه�ا به ح�ذف س�يدجلال حس�يني و 
وريا غفوري همچن�ان ادامه دارد. دي�روز و در 
تازه ترين موضع گيري شفر و برانکو بار ديگر به 
توجيهات کرش واکنش نشان دادند و از سرمربي 
پرتغالي خواس�تند توضيح�ات قانع کننده اي 
براي کنار گذاش�تن س�تاره هاي لي�گ بدهد. 
72 س��اعت پس از رونمايي از ليست جنجالي تيم 
ملي و خط زدن دو س��تاره س��رخابي ها، كرش و 
شاگردانش به تركيه رفتند تا براي بازي هفتم خرداد 
با ترک ها آماده شوند. سايت فدراسيون فوتبال هم 
هر روز عکس هاي خندان كرش را روي خروجي اش 
مي گذارد تا در ظاهر نشان دهد همه چيز آرام است. 
در ايران اما اهالي فوتبال همچنان در شوک ليست 
24 نفره تيم ملي هستند. مصاحبه مفصل كرش با 
يکي از خبرگزاري ها و بي��ان دلايلش درباره حفظ 
س��يدجلال و وريا هم اوض��اع را آرام نکرده و نوک 
پيکان انتقادات به سوي س��رمربي پرتغالي تيزتر 

هم شده است. 

   دفاع شفر از وريا و حسيني
كمتر كسي اس��ت كه از رابطه خوب شفر و كرش 
خبر نداش��ته باش��د. مربي آلماني از روزهاي اول 
حضورش در ته��ران همواره يک��ي از حاميان تيم 
ملي بوده و حضورش در ورزش��گاه براي تماشاي 
بازي ايران و ازبکستان و رفتن به مراسم بدرقه تيم 
ملي گوياي اين حمايت هاست. با اين حال پس از 
خط خوردن وريا و حسيني از ليست تيم ملي اين 
رابطه به س��مت شکرآب ش��دن مي رود. كرش در 
واكنش به صحبت هاي شفر درباره سورپرايز شدن 
او از خط خوردن وريا غفوري اينطور پاسخ داده بود 
كه »شفر چرا سورپرايز شده؟ او خودش پست وريا 
را تغيير داده است!« سرمربي تيم ملي خط خوردن 
غفوري را به تغيير پست اين بازيکن در استقلال و 
حذف حسيني را به نيمکت نشيني اش ارتباط داده 
بود. شفر كه از توضيحات كرش قانع نشده، ديروز با 
انتشار بيانيه اي دلايل سرمربي پرتغالي را براي حذف 

غفوري و حسيني رد كرد. 

در بخشي از بياينه ش��فر درباره اينکه وريا به جاي 
بازي در پس��ت تخصصي مدافع راست كه كرش 
براي اين پس��ت روي او نظر داش��ته، در بازي هاي 
آخر استقلال در پس��ت هافبک راست بازي كرده، 
اينطور پاسخ داده است: »در 85 درصد مسابقات ما، 
وريا غفوري به عنوان مدافع راست بازي كرده است. 
هر كسي كه مسابقات ليگ را پيگيري و تماشا كرده 
باشد از اين نکته آگاه است. به علاوه اينکه مشخص 
بود ما برخي مواقع به دليل مصدوميت بازيکنانمان 
از وريا به عنوان وينگر راست استفاده كنيم. مهم تر 
از همه چيز كيفيت خارق العاده وريا غفوري است. او 
به خوبي نقش يک دفاع راست را با عملکردي مدرن 
و محکم به نمايش  گذاشت. اين موضوع براي تحت 
فشار قرار دادن حريف و توانايي ايجاد موقعيت بيشتر 
براي تيم بسيار ضروري است. در سال هاي گذشته 
فوتبال تغييرات بسيار مهمي داشته است. بهترين 
راه براي خارج كردن يک مدافع چپ تهاجمي در 
جريان مسابقه، يک مدافع راست محکم و تهاجمي 

است. همانطور كه بازيکناني مانند كيميچ و مارسلو 
عقب نمي ايس��تند كه تنها دفاع كنند و رو به جلو 

بازي مي كنند.« 
شفر در ادامه ابراز اميدواري كرده كه رابطه باشگاه ها 
و تيم ملي ترميم شود: »اميدوارم ما در آينده با هم 
همکاري داشته باشيم، به خاطر اينکه اين بهترين كار 
براي فوتبال ايران است. من باور دارم همه ما يعني 
تيم ملي و باشگاه ها يک هدف را دنبال مي  كنيم كه 
آن پيشرفت فوتبال ايران است. ما مي توانيم اين كار 
را فقط با هم و با همکاري هم انجام دهيم، نه اينکه 

عليه يکديگر باشيم.«
 سرمربي آلماني استقلال در واكنش به صحبت هاي 
كرش درباره خط زدن بازيکن به دليل نيمکت نشيني 
هم اينطور واكنش نش��ان داده اس��ت: »اگر شما دو 
دروازه بان خوب داشته باشيد، بايد هر دوي آنها را بازي 
دهيد و اين يک حقيقت ساده است. به عنوان يک مربي 
باشگاهي اين وظيفه من است كه همه بازيکنانم را در 
بهترين شکل ممکن حفظ كنم و براي دروازه بان ها 
از بازي مهم  تر تمرين كردن است. فلسفه اي كه شما 
مي توانيد در ايتاليا، اس��پانيا و فرانس��ه ببينيد. هيچ 
ترديدي وجود ندارد كه حسيني دروازه بان آينده داري 
اس��ت و عملکرد او در مس��ابقات ليگ و مس��ابقات 
بين المللي فوق العاده بود. حسيني شايستگي حضور 

در تيم ملي را داشت، اما اين نظر شخصي من است.«
   کنايه برانکو به کرش

برانکو كه برخلاف ش��فر هيچ گاه رابط��ه خوبي با 
كرش نداش��ته، ديروز بار ديگر خواس��تار توضيح 
كرش درباره حذف س��يدجلال حسيني شد. او در 
گفت وگوهايي كه ديروز با خبرگزاري ها داش��ت با 
كنايه به كرش عنوان كرد ك��ه صداقت و وفاداري 
بازيکنان پرس��پوليس مطلوب بعضي ها نيس��ت: 
»از حذف ش��دن سيدجلال حس��يني از تيم ملي 
بس��يار ناراحتم. اين بازيکن در 10 س��ال گذشته 
فيکس ترين بازيکن تيم ملي ايران بوده و هر زمان 
چه در پرسپوليس و چه در تيم ملي به ميدان رفته، 
وفادارترين، صادق ترين و كليدي ترين بازيکن زمين 
بوده است، اما نمي دانم چرا قبل از رفتن تيم ملي به 
تركيه از ليست تيم ملي كنار گذاشته  شد. كسي كه 
مسئول تيم   ملي است بايد در مورد دعوت نکردن 
سيدجلال و بازيکنان ديگري مانند انصاري و كمال 
كاميابي نيا توضيح دهد. به نظر مي رس��د صداقت 
و وفاداري بازيکنان پرس��پوليس ب��راي برخي ها 
چندان مطلوب نيست.« شايد اين جمله برانکو به 
تعريف س��يدجلال در مصاحبه اول ارديبهشت او 
با خبرگزاري فارس برگردد كه عن��وان كرده بود: 
»برانکو هيچ وقت بازيکنانش را خراب نمي كند«، 
تعريفي كه همان موقع برخي نوش��تند با توجه به 
خصومت برانکو و كرش، نسخه سيدجلال را براي 

جام جهاني پيچيده است. 

پاريسي ها در به در به دنبال بوفون
توخل:ازکارکردنباستارههانميترسم

قهرمان ليگ فرانس��ه اين روزها در كانون توجهات قرار دارد. از يک س��و 
تغيير كادر فني اين تيم در فصل آينده و از سوي ديگر بحث رفت و آمد 
ستاره هايي چون جان لوئيجي بوفون و نيمار پاري سن ژرمن را به يکي از 
خبرساز ترين تيم هاي فوتبال اروپا تبديل كرده است. تحولات اخير مديران 
باشگاه را به تکاپو انداخته و بايد ديد فصل آينده پي اس جي با چه تغييراتي 

در لوشامپيونه و ليگ قهرمانان اروپا به ميدان مي رود. 
   انتظارات زياد از توخل

تغيير كادر فني از جمله اقداماتي اس��ت كه الخليفي تأكيد زيادي روي 
آن داشت. از نظر هواداران قهرماني پي اس جي در ليگ فرانسه با بودجه 
سرس��ام آوري كه در اختيار اين تيم اس��ت كار چن��دان مهمي به نظر 
نمي رسد. قهرماني در اروپا خواسته اصلي آنهاست، خواسته اي كه البته 
مديران باشگاه نيز براي رسيدن به آن هزينه گزافي را پرداخت كرده اند، 
اما هرگز به آرزويشان نرسيده اند. مراسم معارفه توماس توخل، سرمربي 
جديد پاريسي ها برگزار شد و سکاندار جديد در كنفرانسي خبري پاسخ 
خبرنگاران را داد. آينده او با پاري س��ن ژرمن و حف��ظ نيمار اصلي ترين 
موضوعاتي است كه توخل به آنها اشاره كرده است: »به نظر من  بازيکنان 
بزرگ، آنهايي هستند كه بيشتر از بقيه كار مي كنند. من از كار كردن با 
ستاره ها نمي ترسم. هفته گذش��ته با نيمار ملاقات كردم. جلسه خيلي 
مهمي بود. او يک هنرمند است، يکي از بهترين بازيکنان دنيا. او بازيکني 
كليدي براي پيروزي در ديدارهايمان اس��ت. من ملاقاتمان را دوس��ت 
داش��تم. لبخندي روي چهره او ديدم. نيمار بازيکني است كه ما حول او 
ساختار تيم مان را مي سازيم. بنابراين اين بازيکن مي تواند خودش را آنطور 
كه مي خواهد بروز بدهد.« به نظر مي رسد توخل برخلاف مربيان قبلي اهل 
ريخت و پاش هاي نجومي نيست: »اگر بازار نقل و انتقالات امروز تمام شود، 
من خيلي خوشحال خواهم شد. بازيکنان ما استثنايي هستند و من بايد 
ابتدا آنها را بشناسم. با اين شرط كه »اين را مي خواهم يا آن را« به اينجا 
نيامده ام. همين حالا بازيکنان بااستعداد و جوان زيادي در تيم هستند. من 
بازي هاي تيم را تنها از طريق تلويزيون ديده ام. بايد من و بازيکنان يکديگر 
را بشناسيم. مي خواهم به تيم كمک كنم. مي خواهم نقش هر بازيکن را 

اصلاح كنم تا به بهترين تركيب برسيم.«
   ستاره ها را نمي فروشيم

با اينکه اخبار ضد و نقيض��ي در خصوص قطعي ش��دن انتقال نيمار به 
رئال مادريد مطرح ش��ده، اظهارنظر الخليفي در مورد فروش ستاره هاي 
تيمش در نوع خود جالب توجه است. بحث فروش كيليان امباپه فرصت 
خوبي شد تا مرد اول پي اس جي پاسخي جدي به تيم هاي رقيب بدهد: 
»حتي اگر 500 ميليون يورو هم به ما بدهند، امباپه را نمي فروشيم و اصلًا 
به فروش اين بازيکن فکر نمي كنيم. دليلي ندارد كه او را بفروشيم. نه تنها 
امباپه بلکه هيچ كدام از بازيکنان تأثيرگذار و كليدي تيم را نمي فروشيم، 
چراكه ما مي خواهيم تيمي قدرتمند و مدعي در همه رقابت ها بسازيم و به 

بازيکنان بزرگمان نياز داريم.«
   خواهان بوفون

همزمان با خداحافظي رسمي دروازه بان اسطوره اي يوونتوس با اين تيم، 
موضوع پيشنهاد پاريسي ها به او سر زبان ها افتاد. با اينکه در ابتدا تصور 
مي شد بوفون افسانه اي به اين زودي ها به تيم ديگري فکر نکند، اما بسياري 
از رسانه هاي اروپايي خبر پيشنهاد رسمي پي اس جي به اين بازيکن 40 
ساله را تأييد كرده اند. آنگونه كه در خبرها آمده، سران پاريسي ها به شدت بر 
پيشنهادشان مصر هستند و مي كوشند تا به هر شکل ممکن اين انتقال را به 
سرانجام برسانند. از سوي ديگر اينکه باشگاه متمول فرانسوي در سال هاي 
اخير قراردادهاي نجومي با بازيکنان اسم و رسم دار منعقد كرده و هيچ بعيد 
نيست كه با بالا بردن رقم پيشنهادي نظر مساعد بوفون را هم جلب كند. 
گفته مي شود نماينده ناصر الخليفي به مديربرنامه جي جي بوفون پيشنهاد 
قراردادي دو ساله با دستمزد سالانه 7 ميليون يورو داده است. دروازه بان 
كهنه كار ايتاليايي در حالي پس از 17 سال با بانوي پير خداحافظي كرد 
كه در اظهارنظرهايش از پيشنهادهاي خارجي سخن گفته است. طرفين 
مذاكرات خوبي را با هم داشته اند و برخي رسانه هاي فرانسوي هم مدعي 
شده اند كه طي امروز يا فردا خبر قطعي اين قرارداد رسماً اعلام مي شود. 
نکته جالب اينکه رئيس باشگاه فرانسوي هم با اظهارنظرهايش به شايعات 
دامن زده اس��ت: »بوفون گلر بزرگي اس��ت. كاراكتر و شخصيت دارد و 

استثنايي است. مطمئنم كه هر باشگاهي به دنبال جذب او است.«

ايرانميتواندمقابلاسپانياياپرتغال
شگفتيسازشود

سرمربي سابق رئال مادريد و تيم ملي پرتغال بعد از رساندن ايران به جام 
جهاني 2014 حالا براي دومين بار اين تيم را به جام جهاني برده است. 
اين پرتغالي نتيجه گرا كه ماه آوريل سال 2011 هدايت تيم ملي ايران 
را بر عهده گرفت با تمركز روي نظم دفاعي و در اختيار داشتن تعدادي از 
بهترين استعدادهاي هجومي قاره آسيا توانسته ايران را به تيم اول آسيا 
تبديل كند. ايراني ها در گروهي چالش برانگيز با حضور مراكش، اسپانيا و 
پرتغال به  دنبال اين هستند كه از اولين بازي شان مقابل مراكش 3 امتياز   
بگيرند تا مطمئن شوند كه شانس شان براي صعود به مرحله يک هشتم 
نهايي تا آخرين بازي مرحله گروهي مقابل پرتغال زنده مي ماند. ايران با 
انجام تمرينات مناسب و افزايش سطح تجربه اش مي تواند مقابل هر كدام 
از تيم هاي ملي اسپانيا و پرتغال شگفتي ساز شود، البته اگر به آن پيروزي 
روحيه بخشي كه مقابل مراكش نياز دارد، برسد. مهر ه هاي كليدي ايران 
سردار آزمون، عليرضا جهانبخش و س��عيد عزت اللهي هستند. آزمون 
جانشين بلامنازع اسطوره فوتبال ايران علي دايي شناخته مي شود و به 
همان اندازه كه در حملات هوايي راحت اس��ت، روي زمين هم مسلط 
كار مي كند. همين قابليت ها از مهاجم روبين  كازان يک تهديد هميشگي 
براي باز كردن دروازه رقبا ساخته اس��ت. جهانبخش بال هيجان انگيز 
تيم ملي هم بعد از سپري كردن فصلي تحسين برانگيز در ليگ دسته 
اول هلند كه بهترين گلزن و بهترين بازيکن تيم آلکمار شد حالا دومين 
حضورش در جام جهاني را تجربه مي كند. او با سرعت و تکنيک بالايش 
مي تواند در هر كدام از جناحين ميدان يا پشت سر مهاجم تيم بازي كند. 
عزت اللهي نيز پس��تي را اداره مي كند كه پيش از او بازيکناني همچون 
كريم باقري و جواد نکونام در اختيار داش��تند، پس��تي كه زمينه س��از 
حركات هجومي ايران از مركز ميدان اس��ت. با اين حال كرش به طور 
منظم درباره مشکلاتي كه در روند آماده سازي تيمش براي جام جهاني 
داشته ش��کايت كرده، به خصوص در مورد آن دسته از بازيکناني كه در 
ليگ ايران شاغل هستند، اما ايران از زمان صعودش به جام جهاني چند 
نتيجه قابل قبول گرفته است. يک تساوي با روسيه ميزبان در كازان كه 
با پيروزي برابر تيم هاي ونزوئلا، سيرالئون و الجزاير و البته يک شکست 

با اختلاف كم دنبال شد. 
* رويترز

دوبندهيزدانيبراينوجوانبيمار
 حسن يزداني با ارسال دوبنده خود براي 
سيدحسين س��جادي، آزادكار نوجوان 
بوش��هري كه مدتي اس��ت به بيماري 
سختي دچار ش��ده، يک بار ديگر نشان 
داد كه نه فق��ط قهرماني م��دل آور كه 
پهلواني بزرگ اس��ت. با توجه به اينکه 
اين نوجوان 17 ساله بوشهري يکي از علاقه مندان يزداني است، 
اين آزادكار عنواندار ايران با ارسال دوبنده خود براي او همراه با 
تبريک تولدش، آرزو كرد كه هرچه سريع تر با بازيابي سلامتي اش، 
او را روي تشک كشتي ببيند. يزداني، آزادكار جويباري تيم ملي 
در س��ال هاي اخير با ارائه مبارزات جسورانه خود سبب شده كه 
بسياري از علاقه مندان و به خصوص جوانان، وي را الگوي خود 

قرار دهند و به اين رشته روي آورند.«

ورزشهمگانيفراموششدهدرهياهوها
در روزهايي كه فکر و ذكر تمام جامعه ورزش معطوف به فوتبال است و ريز و 
درشت درگير مسائل حاشيه اي تيم ملي و جام جهاني هستند، اعطاي حکم 

ورزش همگاني به وزير اطلاعات بسيار جالب توجه بود.
وزير اطلاعات كه پي��ش از اين ثابت كرده بود تا چه ح��د اهل پياده روي 
و كوهنوردي اس��ت به نکته جالب توجهي اش��اره كرد. اين نکته همان 
تأكيدات مقام معظم رهبري بر اهميت توسعه ورزش همگاني در كشور 
است. فرمايش��ات و اوامري كه حالا با صدور حکم سفيري وزير اطلاعات 
و علاقه زايدالوصف او به ورزش هاي همگاني، انتظار مي رود بيشتر از قبل 
مورد توجه قرار گيرد و اجرايي شود. شاخص سلامت در جامعه ماشيني 
امروز بسيار پايين است. مشکلات حركتي در بين نسل جوان، شيوع انواع 
و اقسام بيماري ها در بين افراد مسن و ميانسال و فقر شديد حركتي، همه 
و همه زاييده زندگي ماشيني است. بدون هيچ اغراقي تنها راه موجود براي 
فرار از اين همه مشکل و شاداب شدن جامعه روي آوردن به ورزش همگاني 

است، اما چگونه؟
اينکه از ف��لان وزير به عنوان س��فير ورزش ياد كنيم يا اينک��ه با برپايي 
جشنواره ها و گردهمايي هاي مقطعي مدتي سروصدا راه بيندازيم، چاره 
كار نيست كه اگر بود تاكنون بايد جواب مي داد. اش��اعه و ترويج ورزش 
همگاني در كشور مستلزم بهره مندي از زيرس��اخت هاي قوي، تبليغ و 
وجود فضاهاي مناس��ب براي رسيدن به اين هدف اس��ت. اين در حالي 
است كه طبق اعلام كميته ملي المپيک بودجه در نظر گرفته شده براي 
ورزش همگاني در س��ال 97، 209 ميليون تومان است كه در مقايسه با 
رشته هاي ديگر اصلًا به حساب نمي آيد.  بديهي است كه شاخص ورزش 
همگاني با چنين بودجه هايي و با برگزاري مراسمي كه پيش از اين گفتيم 
به هيچ عنوان بالا نمي رود و باز طبيعي است كه با اين روند نبايد هم شاهد 
جامعه پويا، پرنش��اط و پرتحرک بود. با اينکه منويات و فرمايشات مقام 
معظم رهبري طي سال هاي گذشته در حوزه هاي مختلف از جمله ورزش 
مورد توجه قرار نگرفته و چندان اجرايي نشده، اما حالا و با توجه به ورود 
وزير اطلاعات و اش��اره او به تأكيدات رهبري در درجه اول و علاقه مندي 
جناب وزير به ورزش هاي همگاني در درجه دوم، مي  توان اميدوار بود كه 
شاهد رشد و ترقي ورزش هاي همگاني در سطح جامعه باشيم. البته در اين 
ميان نبايد فراموش كرد كه هزينه در اين راه موجب كسب مدال، افتخار و 
گرفتن عکس هاي يادگاري با قهرمانان پاي سکوهاي قهرماني نمي شود و 
بازخورد آن تنها در سطح جامعه ديده مي شود و شايد يکي از دلايل اصلي 
مهجور ماندن ورزش هاي همگاني نيز همين باشد. به طور طبيعي مسئولان 
موفقيت طلب ورزش ايران فقط به سمت و سويي سوق پيدا مي كنند كه 
بيشتر ديده ش��وند و حوزه ورزش هاي همگاني چنين فرصتي را از آنها 

مي گيرد. شايد به همين دليل است كه شاهد غفلت در اين حوزه هستيم.
حضور وزير اطلاعات به عنوان سفير در فدراسيون ورزش هاي همگاني را با 
تمام اين مشکلات و حاشيه ها مي توان به فال نيک گرفت. علوي چهره اي 
است كه مي  تواند فراتر از يک سفير و مروج اقدام كند و كار را پيش ببرد 
تا حداقل به بخش��ي از تأكيدات مقام معظم رهبري در حوزه سلامت و 
ورزش جامه عمل پوشانده ش��ود. نبايد فراموش كنيم كه ورزش تنها در 
بخش حرفه اي و مدال آوري آن تعريف نمي شود. نبايد از ياد ببريم كه جام 
جهاني فوتبال، ليگ ملت هاي واليبال و هزار و يک رويداد ديگر با تمام زرق 
و برق شان خيلي زود به اتمام مي رسند و به تاريخ مي پيوندند، اما اين ورزش 
همگاني است كه در تمام طول سال پايدار است و مي تواند نشاط واقعي و 
مداوم جامعه را در پي داشته باشد. بنابراين بايد شعار و تبليغ را كنار گذاشت 
و وارد ميدان عمل ش��د، اتفاقي كه اميدواريم با حضور وزير اطلاعات در 

فدراسيون ورزش هاي همگاني خيلي زود رخ دهد.

هدفمانمقامسوميپاراآسيايياست
شاهرخ شهنازي، دبيركل كميته ملي المپيک وضعيت كاروان ورزشي 
اي��ران در بازي هاي آس��يايي 2018 جاكارتا را خ��وب توصيف كرد و 
گفت: »هدف اين كاروان كسب مقام سوم رده بندي مدال هاست. ما در 
بازي هاي اينچئون هم شايستگي كسب عنوان سوم را داشتيم و فقط با 
اختلاف يک مدال نسبت به ژاپن در جايگاه چهارم قرار گرفتيم، اما اين 

دوره به هدفمان خواهيم رسيد.«

MMAعبدوليدر
سعيد عبدولي، كشتي گير حاشيه ساز و جنجالي ايران تصميم دارد به 
رش��ته  MMA برود تا راحت تر از قبل به زود و خورد بپردازد. عبدولي 
كه به خاطر انجام حركات ناشايست در جريان رقابت هاي انتخابي تيم 
ملي از سوي كميته انضباطي با محروميت يک ساله روبه رو شده است، 
حالا مي خواهد در رشته MMA فعاليتش را ادامه دهد. كاري كه پيش از 

عبدولي، اميرعلي  اكبري و چند چهره جودوكار نيز انجام داده  اند.

کنترلدوپينگبابرگزاريمسابقاتليگ
محس��ن بيرانوند، دبير فدراس��يون وزنه برداري گفت: »مزاياي ليگ 
وزنه برداري بيشتر از تعطيل شدنش است. با برگزاري ليگ چند هدف 
داريم كه مهم ترين آن مبارزه با دوپينگ است. قبلًا ورزشکاراني كه به 
تيم ملي راه پيدا نمي كردند اصلًا تست دوپينگ نمي دادند، اما الان در 

مسابقات قهرماني كشور نيز تست دوپينگ گرفته مي شود.«

پولادگرگفتساختارتغييرميکند
هادي س��اعي، تکواندوكار س��ابق تيم ملي و گزينه اصل��ي مدير فني 
تيم هاي ملي تکواندو درباره آخرين وضعيت اختلاف خود با فدراسيون 
گفت: »در جلسه اي كه با پولادگر داش��تم، عنوان كردم كه با ساختار 
فعلي نمي توانم كار كنم. اصلًا اس��م كس��ي را نياوردم، خودم پولادگر 
مدعي است كه اين ساختار بايد تغيير كند و قرار شد پس از انجام اين 

تغييرات من را در جريان بگذارد كه تاكنون اين اتفاق نيفتاده است.«
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مصدومم،امادرمانمقطعشدهاست
 محمد دانش��ور، ركابزن طلاي��ي ايران در 
بازي هاي اينچئون در آس��تانه رقابت هاي 
آس��يايي جاكارتا با گله از رفتار فدراسيون 
دوچرخه سواري تأكيد كرد به رغم مصدوميت، 
درمانش از سوي فدراسيون قطع شده است: 
»يک سال است از ناحيه همسترينگ پاي 
چپ مصدوم هستم، اما چون با شروع درمانم بازي هاي داخل سالن آسيا 
و قهرماني آسيا 2018 را از دست مي دادم، بعد از آن رقابت ها درمانم را 
شروع كردم، اما به رسيدگي بيشتري نياز دارم. با اين وجود از روزي كه 
وارد اردوي تهران شدم، درمانم قطع شد. نمي دانم به مدال آوري ام در 
بازي هاي آسيايي اطمينان ندارند يا فکر مي كنند كه با همين وضعيت 
هم مي توانم مدال بگيرم. اين در ش��رايطي است كه بايد بيشتر از قبل 

تلاش كنم و بيشتر از هر زمان ديگري به درمان نياز دارم.«

شيوا نوروزي

فريدون حسن

تقديرمجلسازبانوانفوتسال
بانوان افتخارآفرين فوتسال كش��ورمان ديروز مهمان مجلس��ي ها بودند و 
نمايندگان كميسيون فرهنگي مجلس با دعوت از بانوان فوتساليست كه هفته 
گذشته قهرماني آسيا را جشن گرفته بودند از آنها تقدير و قدرداني كردند. ليلا 
صوفي زاده، نايب رئيس سوم فدراسيون فوتبال و رئيس كميته بانوان در اين 
جلسه گفت: »پس از قهرماني سال 2015، دختران فوتساليست توانستند 
موقعيت خود را در آسيا تثبيت كنند و اين پيام را به جهانيان برسانند كه حجاب 
اسلامي هيچ محدوديتي براي قهرماني بانوان ايجاد نمي كند.  اگرچه كميسيون 
فرهنگي قدم هاي بزرگي در حل چالش هاي بانوان ورزشکار برداشته اند، اما 

تقاضا داريم قوانين مرتبط با اشتغال اين عزيزان منعطف تر شود.«

برخيباصداقتووفاداريبازيکنانمشکلدارند!
واکنش دوباره شفر و برانکو به حذف وريا و سيدجلال با کنايه به کرش

صعودتاريخيشمشيربازيايران
 شمشيربازي ايران كه طي سال هاي اخير 
افتخارات چش��مگيري به دس��ت آورده 
ح��الا و در جديدترين موفقي��ت خود به 
رده چهارم جهان صعود كرده است. تيم  
 ملي شمشيربازي اسلحه سابر ايران براي 
اولين بار در تاريخ به جمع چهار تيم برتر 
رده بندي جهاني صعود كرد. پس از پايان رقابت هاي شمشيربازي 
جايزه بزرگ مادريد  اسپانيا كه تيم   ملي اسلحه سابر ايران به عنوان 
هش��تمي جهان دس��ت يافت، فدراس��يون جهاني شمشيربازي 
جديدترين رنکينگ سال 2018 را اعلام كرد كه در اين رده بندي تيم  
 ملي شمشيربازي اسلحه سابر ايران با يک پله صعود براي نخستين بار 
در رده چهارم جهان قرار گرفت. كره جنوبي، ايتاليا و مجارستان سه 

تيمي هستند كه در جدول رده بندي بالاتر از ايران قرار دارند. 

سعيد احمديان
    گزارش

گلايه کاراته کاران در ديدار با وزير ورزش

بهاندازهانتظاراتحمايتکنيد
برنامه خاص خادم براي ملي پوشان کشتي

تمريندرگودزورخانه
ملي پوشان كشتي ايران عصر دوشنبه تمرينات 
آماده س��ازي خود را در گود زورخانه پيگيري 
كردند. اتفاقي كه يک بار ديگر نش��ان داد توجه 
خادم به مسائل اخلاقي تا چه اندازه زياد است. 
او كه طي روزهاي گذشته با ارسال نامه هايي به 
كمتيه انضباطي فدراس��يون كشتي خواستار 
تقدير و تشکر از رفتارهاي اخلاقي كشتي گيران 
ش��ده بود، در آخرين اقدام خ��ود آزادكاران و 
فرنگي كاران تيم ملي را ب��ه گود زورخانه برد تا 
علاه بر انجام تمرينات باستاني، اهميت مسائل 
اخلاقي را به آنها گوشزد كند.  رئيس فدراسيون 

كش��تي كه علاقه خاصي 
ب��ه ورزش هاي باس��تاني 
دارد، در همي��ن دفتر گود 
زورخانه نامج��و بود كه بار 
ديگر پذيرفت به فدراسيون 
كش��تي بازگ��ردد و امور 
مربوط به آن را به دس��ت 
گي��رد. خ��ادم ام��ا اين بار 
ش��اگردانش را به زورخانه 
برد تا با پا گذاشتن به گود 

زورخان��ه و انج��ام ورزش هاي باس��تاني، مرام 
پهلواني و اهميت آن براي آنها تداعي شود، آن 
هم بعد از اتفاقاتي كه در مسابقات انتخابي رخ 
داد و باعث آزردگي جامعه كشتي از ورزشکاراني 
شد كه قرار اس��ت الگوهاي پهلواني در جامعه 
باشند.  ملي پوشان كشتي ايران عصر دوشنبه 
با حضور در زورخانه نامجو تمرينات باس��تاني 
انجام دادند. حضور در گود زورخانه از يک س��و 
تمريناتي متفاوت و متنوع براي آنهايي بود كه 
خود را براي حضور در بازي هاي آسيايي 2018 
جاكارتا و رقابت هاي جهاني مجارس��تان آماده 
مي كنند و اين رقابت هاي مهم را در دستور كار 

دارند و از سوي ديگر آنها را در حال و هواي عرفاني 
و پهلواني زورخانه قرار داد تا فراموش نکنند كه 
براي يک كش��تي گير قبل از مق��ام و قهرماني، 
پهلواني است كه اهميت دارد. جالب اينکه خادم 
هر دو تيم ملي كشتي آزاد و فرنگي را با هم به گود 
زورخانه برده بود و كشتي گيران ملي پوش ايران به 
صورت مشترک و در كنار هم به انجام ورزش هاي 
باستاني، پهلواني و زورخانه اي پرداختند تا اتحاد را 
نيز در دستور كار خود قرار دهند. خادم كه خوب 
مي داند آزادكاران و فرنگي كاران كار سختي براي 
كسب مدال هاي آسيايي و جهاني در پيش دارند، 

مي خواهد با اين تمرينات آنها را از هر نظر آماده 
حضور در مسابقات كش��تي بازي هاي آسيايي 
2018 جاكارتا و رقابت هاي جهاني مجارستان 
كند، مسابقاتي كه نتيجه گيري در آن براي تيم 
ملي كشتي آزاد و فرنگي ايران از اهميت بالايي 

برخوردار است.
 تمرين در زورخانه   بار ديگر نش��ان داد كه براي 
خادم تنها قهرماني نيست كه اهميت دارد و مرام 
پهلواني نيز براي او همچنان در جايگاه والايي قرار 
دارد و مي خواهد اين را به شاگردانش نيز ديکته 
كند تا بتوانند به عنوان يک پهلوان موفق به كسب 

موفقيت و قهرماني شوند. 

دنيا حيدري 
    منهای فوتبال

وزير ورزش و  رئي��س كميته ملی المپيک  در 
بازديد از اردوي تيم مل��ي كاراته با گلايه هاي 
كاراته كاران مواجه شدند. حضور سلطانی فر  و 
صالحی اميری   فرصت خوبي براي كاراته كاران 
بود ت��ا درددل ه��اي خ��ود را به گ��وش وزير 

برسانند. 
س��لطاني فر در بازديد از اردوي تيم ملي كاراته 
گفت كه در بين ورزش هاي رزمي روي ظرفيت 
مدال آوري كاراته در المپيک حساب ويژه اي باز 
كرده ايم. پورشيب، كاپيتان تيم ملي كاراته در پي 
اين صحبت ها تأكيد كرد كه كاراته مظلوم است، 

اما اميدوارند كه وزارت ورزش و كميته ملي 
المپيک به اندازه انتظاري كه دارند از اين 
رشته حمايت كنند: »امسال مسابقات 
سختي در پيش داريم، از قهرماني آسيا 
تا بازي هاي آسيايي و قهرماني جهان كه 

در مسير كسب سهميه المپيک اهميت 
زيادي دارند. متأسفانه مسابقات 

مهمي را به دليل كمبود منابع 
در فدراسيون از دست داديم. 
از دست دادن اين مسابقات 
باعث شد تا رنکنيگ ما در 
فدراس��يون جهان��ي افت 
كند. همه اي��ن كاراته كاها 
رنکينگ زير 15 را داشتند، 

ول��ي الان چند پل��ه اي پايين 
آمدند. انتظار داريم به ما هم مثل 
يک رشته المپيکي توجه شود و 
به اندازه انتظاري كه دارند از ما 
حمايت كنند. قبل از المپيکي 
ش��دن در بحث جواي��ز مورد 
بي مهري قرار مي گرفتيم، در 
حالي كه دو دوره متوالي آن 

هم با امکانات زير صفر قهرمان جهان شديم. چرا 
بايد اينطور باشد، چرا بايد از شش تورنمنت مهم 
چهار تورنمنت را از دست بدهيم. آيا شما وضعيت 
خوابگاه ما را ديده ايد؟ 12 س��ال عضو تيم ملي 
هس��تم و در همه رده هاي س��ني مدال جهاني 
و آسيايي كس��ب كرده  ام. قراردادم در ليگ 30 
ميليون تومان است، آيا اين براي تأمين زندگي يک 
سال يک قهرمان كافي است؟ اين حرف درددل 
تمام كاراته كاران اس��ت، نه فق��ط من.« هروي، 
س��رمربي تيم ملي نيز در حمايت از پورشيب و 
گفته هايش تأكيد كرد كه كاراته به توجه و حمايت 
نياز دارد: »قهرمانان رش��ته هاي ورزش��ي 
س��ربازان زمان صلح در كشور هستند و 
در راه كس��ب افتخار براي كاراته ايران 
اسلامي سخت تلاش مي كنند. سال 
95 در مسابقات جهاني اتريش عنوان 
قهرماني جهان را كس��ب كرديم، 
ولي اين موفقيت ب��ارز از 
سوي مس��ئولان مورد 
توج��ه ق��رار نگرفت. 
س��ال گذش��ته هم با 
پنج مدال ب��اارزش از 
عن��وان قهرماني خود 
در آس��يا دفاع كرديم، 
اما باز هم اتفاقي نيفتاد. 
بازيکنان انتظار دارند در 
قبال تلاشي كه مي كنند مورد 
توجه قرار گيرن��د يا حداقل 
پاداش هايش��ان را بگيرند. 
انتظار داريم به عنوان پدر 
ورزش، توجه بيش��تري 
ب��ه فرزندانتان داش��ته 

باشيد.«


